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Protokół Nr LIX/23 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego   

VI kadencji 
odbytej w dniu 26 maja 2023 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 
 

Punkt 1 (czas  0;00-3;20) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:19 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu, Sekretarza, Skarbnika, 
kierowników jednostek, naczelników oraz wszystkich gości zaproszonych przybyłych 
na sesję.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady Powiatu 
Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 
że w sesji uczestniczy 15 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Stan Rady wynosi 15 Radnych. Nieobecni Radni: Radny K. Korczyński  i Radna 
 G. Polak. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu w imieniu Rady Powiatu Drawskiego i Zarządu 
Powiatu złożyła najserdeczniejsze życzenia wszystkim mamom z okazji Dnia Matki 
oraz wszystkim pracownikom samorządowym z okazji Dnia Samorządowca, który 
przypada na dzień 27 maja.  
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Punkt 2 (czas 3:21-37:56) 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad LIX sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

 
Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który złożył wniosek dotyczący zmiany do 
porządku obrad sesji, dotyczący uzupełnienia porządku obrad- wybór etatowego 
członka Zarządu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmianę do porządku obrad? 

Głos zabrała radna B. Głowacka, która poprosiła o uzasadnienie wniosku Pana 
Starosty.  

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że przestawi uzasadnienie, jeśli 
punt- zmiana do porządku obrad zostanie przyjęty.  

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że z tego co wie, w momencie 
przygotowywania projektu budżetu  środków na wynagrodzenie dla etatowego członka 
Zarządu w budżecie nie ma. Radny Z. Dudor spytał skąd Starosta zamierza zabrać 
pieniądze na wynagrodzenie etatowego członka Zarządu?  

Starosta S. Cybula powiedział, że nie jest w stanie teraz odpowiedzieć, bo nie 
wie jaka będzie decyzja Rady.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że wniosek Starost dotyczący 
wyboru etatowego członka Zarządu będzie pkt. 14 porządku obrad, natomiast pkt. 15 
będzie zakończenie sesji.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
przegłosowania wniosku Starosty o zmianę do porządku obrad sesji.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała Starostę S. Cybulę, czy etatowy członek 
Zarządu, czy członek Zarządu?  
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Starosta S. Cybula odpowiedział, że etatowy członek Zarządu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu po konsultacji z Inspektor z biura rady 
powiedziała, że będzie na razie członek Zarządu, a nie etatowy członek Zarządu.  

Głos zabrał Radny H. Szreta, który powiedział, że ma wątpliwości statutowe, 
gdyż w §62 naszego Statutu jest napisane, że Rada wybiera Zarząd w liczbie od 3 do  
5 członków, w tym Przewodniczącego Zarządu- Starostę i Wiceprzewodniczącego 
Zarządu- Wicestarostę w ciągu 3 miesięcy od dnia ogłoszenia wyników wyborów przez 
właściwy organ wyborczy. §66 pkt. 3 mówi, że w przypadku odwołania członka 
Zarządu niebędącego jego przewodniczącym Rada dokonuje wyboru nowego członka 
Zarządu w terminie 1 miesiąca od dnia odwołania.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że Pan Starosta ma prawo wnieść 
wniosek o poszerzenie Zarządu, tyle, że my nie mamy przygotowanych uchwał 
dotyczących tych stanowisk, bo jeżeli będzie powołany nowy członek Zarządu, to 
wówczas będziemy zmieniać uchwały.  

Głos zabrał Radny C. Turczyk poprosił o pozbieranie informacji, uzasadnienie  
i przedstawienie wszystkich informacji, były komisji i należy to przedstawić.  

Głos zabrała Radna  B. Głowacka, która w związku z §66 pkt. 3 poprosiła  
o konfrontację, czy informacje, stanowisko radcy prawnego w tej sprawie. 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że to są pytania o tym, czy 
możemy taki wniosek złożyć, czy nie, tak, mogę taki wniosek złożyć i dzisiaj nie 
dyskutujemy w tym punkcie o tym, czy w ogóle wprowadzamy, jeżeli dyskusja będzie 
już, to będzie nad konkretną osobą, jeżeli Rada Powiatu przyjmie, jeżeli Rada Powiatu 
nie przyjmie to nie ma problemu, nie dyskutujemy o tym co i jak, natomiast dzisiaj jest 
tylko uzupełnienie porządku obrad i to uzupełnienie porządku obrad można zrobić  
w każdej chwili trwania sesji i kadencji. Jest zapis ten, o który czytał Pan 
Przewodniczący, to dotyczy początku kadencji, że wybiera od 3 do 5 członków, 
natomiast uzupełnienie w trakcie kadencji może następować i ten wniosek tego dotyczy, 
nie dotyczy imiennie osoby, którą  chcemy wybrać, tylko samego wniosku  
o uzupełnienie porządku obrad. 

Głos zabrała Radna  B. Głowacka, która powiedziała, że dotyczy to odwołania 
 i powołania nowego członka.  

Radny Z. Dudor spytał, czy jest radca prawny?  
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Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że  proponuje ogłosić przerwę do 
czasu przyjścia radcy prawnego.  

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 10 minut przerwy.  

Po przerwie głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że po konsultacji  
z radca prawnym okazało się, że  roku ubiegłym Rada Powiatu podjęła uchwałę o tym, 
że Zarząd pracuje w 4-osobowym składzie, w związku z tym wycofuje projekt uchwały.  

Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział do Starosty, że nie bardzo 
rozumie i prosi o wytłumaczenie- Rada Powiatu podjęła decyzję, że skład Zarządu jest?  

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że ubiegłym roku Rada Powiatu 
podjęła uchwałę, że Zarząd pracuje w czteroosobowym składzie, w związku z tym nie 
ma podstaw, by złożyć ten wniosek, ponieważ Rada zadecydowała, że pracujemy  
w czteroosobowym składzie. W tej chwili Zarząd liczy 4 osoby.  

Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział do Starosty, że rozumie, że 
jeśli Starosta ma wniosek o rozszerzenie Zarządu do 5 osób, zgodnie ze statutem, to 
Rada ma prawo zmienić swoją uchwałę? 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że to nie jest nic przygotowane 
i na kolanie robione.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że musi być przygotowana uchwała 
i zaopiniowana przez Zarząd. 

Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział do Przewodniczącej, że każda 
uchwała musi być przygotowana, nie tylko ta jedna, wszystkie, trochę sami sobie 
wiążemy dłonie, ale chyba taka jest wola. Rozumiem, że jeśli złożę wniosek o zmianę 
uchwały, którą Rada przyjęła w zeszłym roku, to ona może być procedowana? 

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że tak, po przygotowaniu uchwały 
przez Zarząd. 

Radny J. Kozłowski powiedział, że zgłasza  wniosek o zmianę tej uchwały,  
o treść tej uchwały.  

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że 21 października ubiegłego 
roku Rada podjęła uchwałę w sprawie ustalenia liczby członków Zarządu Powiatu 
Drawskiego, powołany jest przepis i §1: „Ustala się, że Zarząd Powiatu Drawskiego 
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składać się będzie z 4 osób”, §2 traci moc uchwała podjęta wcześniej z 5 grudnia  
2018 r. Taka uchwałę Rada Powiatu podjęła 21 października ubiegłego roku.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że zastanawia się, czy wniosek 
Radnego J. Kozłowskiego możemy przegłosować, bo uchwały przygotowuje Zarząd lub 
Rada może wnioskować, tylko nie jeden Radny.  

Radny J. Kozłowski zapytał – na jakiej podstawie nie jeden Radny?  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że proponuje napisać wniosek na 
piśmie, bo dzisiaj według Statutu nie możemy tego przyjąć. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała Radnego J. Kozłowskiego czy to jest 
zmiana do porządku obrad? 

Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że to jest zmiana do porządku 
obrad, aby przed proponowaną do niedawna zmianą Pana Starosty zająć się uchwałą, 
która ogranicza do 4 liczbę członków Zarządu.  

Głos zabrał Radny H. Szreta , który powiedział, że nasz Statut w rozdziale III,  
w §26 pkt.1 z inicjatywą podjęcia uchwały może wystąpić – co najmniej 5 Radnych, 
Przewodniczący Rady, Klub Radnych, Komisja Rady, Zarząd lub grupa mieszkańców 
Powiatu Drawskiego (…). 

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że na dzień dzisiejszy nie możemy 
prosić o zmianę  tej uchwały, tylko Pan Radny może dać wniosek do Zarządu  
o przygotowanie tej uchwały, ale nie możemy tego przegłosowywać jako zmianę 
porządku obrad, ale poprosimy pana prawnika.  

Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że zrozumiał, że tak chyba 
jest.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy mamy opinię radcy prawnego? 

Głos zabrała Pani Joanna Rudziewicz-Starszy Inspektor z Wydziału Biura Rady, 
która powiedziała,, że w opinii radcy prawnego Piotra Flatowa z inicjatyw 
 a uchwałodawczą może wystąpić, tak, jak Statut mówi co najmniej 5 Radnych, czyli 
jest taka możliwość, że jeżeli Pan Radny J. Kozłowski złożył zmianę do porządku obrad 
możemy ogłosić przerwę, Pan Radny J. Kozłowski musiałby złożyć wniosek na piśmie 
z podpisami 5 Radnych, Pan Starosta z Zarządem musiałby projekt tej uchwały 
zaopiniować, wówczas przedkładamy ją pod porządek obrad. 
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Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że proponuje nie narażać się na 
śmieszność i po prostu niech będzie złożony wniosek formalny na piśmie i wtedy 
będziemy do tematu podchodzić. 

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że musi być złożony wniosek na 
piśmie, podpisany przez minimum 5 Radnych, ogłosi 5 minut przerwy i zrobimy 
prawnie wszystkie zasady.  

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, żeby nie robić przerwy, dzisiaj 
mamy sesje absolutoryjną, bardzo szeroki porządek obrad, pracujmy nad tym co mamy, 
odpuśćmy ten temat w dniu dzisiejszym.  

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, żebyśmy pracowali zgodnie 
ze Statutem, w Statucie nie ma nic takiego, poza tym, że projekt może złożyć co 
najmniej 5 Radnych, mamy porządek obrad, Pan Starosta wycofał zmianę, w związku z 
tym powinniśmy zacząć pracować, a nie tworzyć nowy porządek, wniosek zawsze 
można złożyć zgodnie z prawem i zgodnie ze Statutem. 

Głos zabrał Radny R. Kurzątkowski, który powiedział, że zastanawia się nad 
presja czasu i tym dlaczego ten punkt jest tak ważny, czy miesiąc czasu nie pozwoli na 
właściwe przemyślenie decyzji i przygotowanie dokumentów, czy też projektu uchwały, 
a tak przyjmując tą decyzję bez przemyśleń, bez uzasadnień i nie wiedząc w którą stronę 
kierujemy  ten wniosek i kogo mamy na myśli gramy w dziwnym układzie. Popieram 
wniosek Pana Zbyszka.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że nie złamie prawa, jeśli powie, że 
w trakcie przerwy Radny J. Kozłowski w trakcie przerwy, czy po sesji zbierze 5 osób  
z Rady i podpisze wniosek i można go procedować.  

Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który powiedział, że nie wycofał swojego 
wniosku, on nadal jest i albo go wycofa, albo on będzie poddany pod głosowanie. Radny 
J. Kozłowski wycofał swój wniosek dotyczący zmiany do porządku obrad.  

Nikt z Radnych nie wnosił więcej zmian do porządku obrad. 

Obowiązujący porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LVIII sesji odbytej w dniu 21.04.2023 r. 
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4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr 3272. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 

8. Raport o stanie powiatu za 2022 r. : 

a) raport o stanie powiatu za 2022 r. – druk nr 3228, 
b) debata nad raportem, 
c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego 

wotum zaufania – druk nr 3235. 
9. Sprawozdanie z realizacji budżetu Powiatu Drawskiego za 2022 rok : 

a) sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego  
za rok 2022 – druk nr 3135; 

b) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Szczecinie w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Powiatu Drawskiego za 2022 rok wraz z informacją o stanie 
mienia – druk nr 3267; 

c) sprawozdanie finansowe Powiatu Drawskiego sporządzone na dzień  
31.12.2022 r.; 

d) opinia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju na temat sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego  
za 2022 r.; 

e) uchwała oraz wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Powiatu o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu – druk nr 3206  i  nr 3207; 

f) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Szczecinie w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu Drawskiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Drawskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2022– druk 
nr 3268;  

g) stanowisko Klubów Radnych; 
h) dyskusja nad sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Powiatu Drawskiego za 2022 r.; 
i) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2022 r. – druk nr 3236; 

j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2022 – druk nr 3233. 

10. Sprawozdanie z realizacji „Rocznego programu współpracy Powiatu Drawskiego  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego” za rok 2022 – druk nr 3234. 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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a) rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Poradni Psychologiczno – 
Pedagogicznej w Drawsku Pomorskim – druk nr 3242; 

b) wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny na rzecz 
Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasów Państwowych 
Nadleśnictwa Złocieniec nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Drawskiego – druk nr 3183; 

c) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu 
trwałego zarządu dla Powiatowego Dziennego Domu Samopomocy – 
Ośrodka Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Drawsku Pomorskim – druk 
nr 3270; 

d) określenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, zasad 
udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 
nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz 
zwolnień od obowiązku realizacji tych zajęć – druk nr 3161; 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na realizacje 
zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych w 2023 roku – druk nr 3246; 

f) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2023 – druk nr 3264; 
g) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2023 – 2038 – druk 3265. 
12.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

13.  Komunikaty i sprawy różne. 

14.  Zakończenie sesji.  2aja 
 

Punkt 3 (czas 37:57- 51:23) 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Powiatu 
Drawskiego odbytej w dniu 21.04.2023 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 
protokołu z LVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 21.04.2023 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu. Radni otrzymali protokół również w wersji 
elektronicznej.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z LVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 21.04.2023 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że jest notatka służbowa i e-mail 

Pani B. Głowackiej dotyczący zmiany zapisu w pkt. 5 protokołu : Zamienić zapis : „Głos 
zabrała Przewodnicząca Rady Powiatu, która odniosła się do zapytania Radnej  
B. Głowackiej wydając oświadczenie”  na zapis: „Głos zabrała Przewodnicząca Rady 
Powiatu, która złożyła zapytanie z prośbą  na koniec”. 
 
Treść notatki służbowej stanowi nr 3 do protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o zabranie głosu Radną B. Głowacką.  
 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że wniosła tą uwagę  

z prośbą o poprawę tekstu protokołu, z tego powodu, że podczas sesji dopytywałam się 
który to jest punkt w porządku obrad, kiedy Pani Przewodnicząca składała 
oświadczenie, Pani Przewodnicząca wtedy oświadczyła, że jest to zapytanie z prośba na 
koniec, dlatego prosiłam o taki zapis, co zresztą  jest udokumentowane. Można 
odsłuchać sesję. Absolutnie to oświadczenie Pani Przewodniczącej nie dotyczy mojego 
zapytania. Moje zapytanie skierowane było do Pana Starosty i treść  tego oświadczenia, 
który stanowi załącznik  nie odnosi się do mojego  zapytania.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że nie wie, co ma powiedzieć, bo 

sprawa dotyczy jej osobiście, dla mnie to jest oświadczenie, to było moje oświadczenie, 
na które do dzisiejszego dnia nie otrzymałam odpowiedzi, bo na końcu oświadczenia  
było moje żądanie, ale nie zostało spełnione. Pani Barbara Głowacka twierdzi, że ma 
być tak, jak Pani uważa, mi jest to bez różnicy.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad wprowadzeniem zmiany do protokołu z LVIII sesji odbytej w dniu 
21.04.2023 r, polegającej na zmianie zapisu: „Głos zabrała Przewodnicząca Rady 
Powiatu, która odniosła się do zapytania Radnej B. Głowackiej wydając oświadczenie”  
na zapis: „Głos zabrała Przewodnicząca Rady Powiatu, która złożyła zapytanie z prośbą  
na koniec”. Pani B. Głowacka dała interpelacje do Pana Starosty i ja faktycznie 
powiedziałam, że odniosę się do tej sprawy i odczytałam swoje oświadczenie, ale Pani 
B. Głowacka wystąpiła z wnioskiem o zmianę w protokole i musimy tą zmianę 
przegłosować. Zamieniamy to, co jest zapisane… 

 
 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała: „Ja nie rozumiem tutaj 

czegoś, dlatego, że nie raz składałam poprawki do protokołu i nigdy nie było to 
głosowane na sesji, dlatego ja zrobiłam to przed sesją, aby była możliwość wyjaśnienia 
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tej sytuacji i nie uważam, że to powinna być  zmiana, to powinna być… jeżeli Pani 
Przewodnicząca mówi, że nie ma nic przeciwko, żeby była ta zmiana, więc ja nie widzę 
potrzeby głosowania nad tym.  Ja to zgłaszałam do biura rady, jak zwykle, w czasie tej 
całej kadencji, teraz widzę, że się zmienia coś, więc nie rozumiem. Proszę o wyjaśnienie 
kolejne”.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że §36 ust. 6 Statutu- poprawki 

 i uzupełnienia do protokołu powinny być zgłaszane przez Radnych nie później, niż do 
dnia poprzedzającego sesję rady, na którym następuje przyjęcie protokołu. Ust. 7 – O 
Uwzględnieniu poprawek decyduje Rada. Co innego jak my piszemy o rozszerzenie 
protokołu, a co innego jak się zmienia cały zapis. Bo tak, jak ja prosiłam o rozszerzenie 
wypowiedzi Pana Machuli, to nie była poprawka, a tu jest poprawka. Teraz nie wiem 
jak mamy się zachować, czy Pani to wycofuje, czy głosujemy. Głosujemy dla świętego 
spokoju. Proszę Państwa, Pani Głowacka wystąpiła z wnioskiem o zmianę zapisu,  a jak 
jest zmiana zapisu, to Rada musi to przegłosować, jeżeli jest rozszerzenie w protokole 
czegoś, co było powiedziane, to nie jest to poprawka, a to jest poprawka. Dlatego 
prawnie musimy to przegłosować.  

 
Głos zabrała Inspektor w biurze rady Pani J. Rudziewicz, która powiedziała, że 

projekt protokołu jest sporządzany na podstawie sesji, która jest zapisana i nagrywana 
na serwerach i projekt protokołu jest sporządzany nie jako stenogram, czyli słowo w 
słowo, jest on opisany, jest to opis pewnych faktów, który miały miejsce podczas sesji. 
Po analizie dokumentu, który złożyła Pani Przewodnicząca i faktycznie nazwała go 
zapytaniem, ten dokument zapytaniem nie był, bo nie zawierał w sobie żadnego 
zapytania, dlatego po analizie tego dokumentu sporządzając protokół nazwałam go 
oświadczeniem, bo taką też formę to pismo miało. W treści protokołu wpisałam, że Pani 
Przewodnicząca złożyła oświadczenie, które stanowi załącznik do protokołu, analizując 
po prostu treść  tego pisma, to nie było zapytanie. Dlatego jeżeli któryś z Radnych nie 
zgadza się z określeniem osoby sporządzającej protokół, czyli moim, że jest to 
oświadczenie, proszę przegłosować zmianę Pani Barbary Głowackiej, która twierdzi 
cytując Panią Przewodniczącą, że było to zapytanie z prośbą na koniec. I tyle. Albo 
przegłosowujemy zmianę, że jest to zapytanie z prośbą na koniec, albo nie 
przegłosowujemy i jest to zapis w formie, że Przewodnicząca złożyła oświadczenie. To 
tyle. Dziękuję bardzo.  

 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała: „To jest protokół z sesji, 

protokół z sesji powinien być zgodny, nie po analizie dokumentów, jeżeli to nie było 
zapytanie, to nie powinno być w tym punkcie porządku obrad i o to próbowałam się 
dopytać który to jest punkt porządku obrad, bo oświadczenia powinny być w punkcie 
„Komunikaty”, czyli na końcu sesji. Jeżeli to było w punkcie „Zapytania”, nie było 



11 
 

zmiany do porządku obrad, w związku z tym moja, nie wiem, czy poprawka, sugestia, 
która przesłałam dostatecznie wcześniej przed sesją jest tylko i wyłącznie związana 
 z treścią sesji.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią J. Rudziewicz – 

Inspektora w biurze rady.  
 

Głos zabrała Inspektor w biurze rady Pani J. Rudziewicz, która powiedziała, że 
dopowie, że każdy Radny w punkcie „Wnioski, zapytania i interpelacje” może złożyć 
 i zabrać głos w tym punkcie i zabierając głos może swoje wystąpienie nazwać 
jakkolwiek chce, czy wniosek, czy zapytanie, czy interpelacja. W trakcie wypowiedzi, 
w trakcie cytowania może zmienić zdanie i na przykład zapytanie może nie być 
zapytaniem. Dlatego też z treści tego pisma, które złożyła Przewodnicząca wynikało, że 
nie jest to zapytanie, zostało nazwane oświadczeniem. Nie wiem co Przewodnicząca  
w momencie rozpoczęcia przemowy miała na myśli, czy miała zapytać, czy nie miała 
zapytać, to nie jest kwestia do rozstrzygnięcia, faktem jest pismo złożone i dołączone 
do protokołu, które nie jest zapytaniem, dlatego zostało nazwane oświadczeniem.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że ostatnio tak się dzieje, że jakoś ta 

praca nie idzie nam do przodu, tylko ciągle są problemy, przegłosujmy to i będzie 
spokój. Przystępujemy do głosowania.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 

zmiany, że jest to nie oświadczenie, tylko zapytanie z prośbą na koniec. Głosujemy.  
 
Poprawka do protokołu nie została przyjęta.  
 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
 Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że chciałaby, by był spokój  
w Radzie i praca merytoryczna, byśmy nie udowadniali sobie kto jest lepszy, a kto jest 
gorszy.  
 

Głos zabrała Radna H. Samek, która powiedziała, że zbędne są takie dyskusje, 
czy to jest zapisane, czy nie, czy to oświadczenie, czy zapytanie. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z LVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 21.04.2023 r. 
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Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  1 głosie „przeciw” i  
  1 głosach „wstrzymującym się” 
przyjęła protokół z LVIII sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
21.04.2023 r.  
 
 Radny C. Turczyk nie oddał głosu.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
 

Punkt 4 (czas 51:24- 56:01) 

 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu w okresie między sesjami. 

 
 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami w materiałach 
na sesję.  
 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 

Stanisława Cybulę. 
 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 

sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. Jeżeli są pytania to bardzo proszę.  
 

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do Pana 

Starosty? 
 

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która zadała Staroście pytanie dotyczące 
omówienia realizacji umowy- posiedzenie z dnia 9 maja oraz porozumień, jeśli chodzi 
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o inwestycje drogowe z gminami i porozumienie powierzenia Powiatowi Wałeckiemu 
zadania z zakresu organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który udzieli odpowiedzi na zapytanie Radnej  

B. Głowackiej.   
 Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do Pana 

Starosty? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
 
 

Punkt 5 (czas 56:02- 1:00;44 ) 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski 
i zapytania Radnych. 

Głos zabrał Radny M. Krężel, który złożył 4 interpelację, pierwsza dotyczyła, 
tego, aby na sesji był któryś z naszych prawników, żeby nie dochodziło do takich 
sytuacji, jak dzisiaj. Kolejne dwie interpelacje dotyczą Zespołu Placówek Edukacyjno- 
Terapeutycznych w Bobrowie- chodzi o zabezpieczenie bezpieczeństwa podopiecznym 
podczas przyjazdu i odjazdu do placówki. Ostatnia interpelacja dotuczyła tego, aby na 
stronie Starostwa w widocznym i dostępnym miejscu umieścić dokumenty związane ze 
sprawa rodziny Pani Przewodniczącej. Razem z tymi dokumentami poprosił 
 o komentarz prawnika oraz Pani Skarbnik.  
 
Treść złożonych interpelacji stanowi załącznik nr 7, nr 8, nr 9 i nr 10 do protokołu.  

 
Następnie Radna B. Głowacka złożyła dwa zapytania- pierwsze dotyczyło 

aktualnej sytuacji lokalowej Stacji Pogotowia Ratunkowego w Drawsku Pomorskim, 
natomiast drugie zapytanie dotyczyło nowej siedziby Zespołu ds. Orzekania o Stopniu 
Niepełnosprawności – dotyczy warunków przeniesienia Zespołu, w tym zawartych 
umów, uzgodnień, planów inwestycyjnych.  
 
Treść złożonych zapytań stanowi załącznik nr 11 i nr 12 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelacje, wnioski lub zapytania?  
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Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który złożył zapytanie na jaki etapie jest 
realizacja inwestycji pt. „Przebudowa drogi powiatowej 2047Z”, czyli ulicy Brzozowej 
w Złocieńcu, czy my już jesteśmy po przetargu, czy wiadomo ile ta inwestycja będzie 
kosztowała?  
 
Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 

Radna U. Ptak złożyła zapytanie- na jakim etapie jest projekt rozbudowy nowej 
nawierzchni ul. Chopina – rondo i ul. 5 Marca w Złocieńcu.  
 
Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 

interpelacje, wnioski lub zapytania?  
 
Nikt z Radnych więcej interpelacji, wniosków i zapytań nie zgłaszał. 
 
 

 
Punkt 6 (czas 1:00;45- 1:05;30) 

 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu zgłaszająca się 
mieszkankę Gminy Czaplinek. 

 
Głos zabrała mieszkanka Gminy Czaplinek- Sołtys Wsi Ostroróg, Pani Urszula 

Dzieżak, która wypowiadała się na temat drogi nr 2002Z Łysinin- Ostroróg i serdecznie 
podziękowała za uporządkowanie pasa drogowego, tak, że będzie można przystąpić do 
remontu- budowy tej drogi i poprosiła, aby przy planowaniu przyszłorocznego budżetu 
Radni nie zapomnieli o tym odcinku, aby zaplanowali określoną kwotę przynajmniej na 
kosztorys. Sołtys Wsi Ostroróg, Pani Urszula Dzieżak serdecznie podziękowała 
Staroście i Radnym, że zajęli się tym problemem.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś w trybunie chciałby zabrać 
głos? 

Nikt więcej głosu nie zabierał.  

 

Punkt 7 (czas 1:05;31-1:12;08 ) 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana  
M. Tobiszewskiego– Wiceprzewodniczącego Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju 
o przedstawienie sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 
 

 Głos zabrał Pan M. Tobiszewski– Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, 
Gospodarki i Rozwoju, który powiedział, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju 
spotkała się na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Stałych w dniu 22 maja  
2023 r. oraz odbyła swoje posiedzenie, na tym posiedzeniu członkowie Komisji 
zaopiniowali sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu za rok 2022 oraz 
sprawozdanie finansowe.  

 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami.  

 Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan H. Szreta, który 
powiedział, że Komisja Rewizyjna spotkała się cztery razy, w dniu 25.04.2023 r. 
członkowie Komisji zapoznali się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 
rok 2022, uchwałą RIO w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu  z wykonania budżetu 
Powiatu za rok 2022. W dniu 4.05.2023 r. Komisja Rewizyjna po omówieniu 
sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za rok 2022 oraz sprawozdania 
finansowego za 2022 r. sformułowała wniosek do Rady Powiatu o udzielenie Zarządowi 
Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2022 oraz podjęła Uchwałę 
Nr 1/2023 w tej sprawie. Komisja na dzień 23.05.2023 r. zaplanowała kontrolę  
w Zespole Szkół w Złocieńcu. W dniu 22.05.2022 r. Komisja Rewizyjna uczestniczyła 
w posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Stałych, na którym debatowano nad 
raportem o stanie Powiatu za rok 2022 oraz omawiano bilans i sprawozdanie  
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z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2022. W dniu 23.05.2023 r. 
członkowie Komisji Rewizyjnej odbyli kontrolę w Zespole Szkół w Złocieńcu.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą 

Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Grażynę Buczek i złożenie 
sprawozdania.  
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani G. Buczek, która powiedziała, że Komisja obradowała na jednym posiedzeniu  
w dniu 22 maja na posiedzeniu wspólnym wszystkich Komisji Stałych, gdzie omówiono 
raport o stanie Powiatu za rok 2022 i sprawozdanie z realizacji budżetu Powiatu 
Drawskiego za rok 2022 i bilans za 2022 r. .  

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Romuald Kurzątkowski - Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że Komisja Oświaty odbyła jedno posiedzenie między sesjami. Dnia  
22 maja 2022 r. odbyło się posiedzenie wspólne gdzie członkowie Komisji opiniowali 
raport o stanie Powiatu Drawskiego za rok 2022 oraz sprawozdanie z wykonania 
budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2022. Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała 
projekty uchwał.  
 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marka Banaszka i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 

Głos zabrał Marek Banaszek - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji, który powiedział, że Komisja Skarg Wniosków i Petycji w okresie między 
sesyjnym odbyła jedno posiedzenie w dniu 11 maja 2023 r., na którym Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji rozpatrywała skargę na działalność Dyrektora Poradni 
Psychologiczno- Pedagogicznej w Drawsku Pom. i przygotowała projekt uchwały pod 
obrad Rady Powiatu. Członkowie Komisji brali udział we wspólnym posiedzeniu 
wszystkich Komisji Stałych w dniu 22 maja 2023 r.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że posiedzenie wspólne 
wszystkich Komisji Stałych Rady w dniu 22 maja 2023 r., na którym Radni zaopiniowali 
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sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu za rok 2022, sprawozdanie finansowe za 
rok 2022 oraz wszystkie materiały na sesję.  

 
      

   Punkt 8 (czas 1:12;09- 1:43;46) 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest raport o stanie powiatu za 2022 rok. 

 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę 
Drawskiego Stanisława Cybulę i omówienie raportu o stanie Powiatu za 2022 rok. 
 

Głos zabrał Pan Starosta S. Cybula, który powiedział, że jest to już kolejny raport 
i zawiera on wszystkie postulaty, wnioski i uwagi, które zgłaszali Radni. Raport został 
opracowany przez Panią Sekretarz. Informacje do raportu szykowali wszyscy 
naczelnicy wydziałów Starostwa oraz kierownicy jednostek organizacyjnych Powiatu. 
Starosta S. Cybula serdecznie podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do 
powstania tego raportu.  

  
Treść raportu o stanie powiatu stanowi załącznik nr  15 do protokołu.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu odniosła się do zapisu w raporcie, gdzie bardzo 
szeroko  jest omówiona Strefa Centralna, przedstawiła informacje na ten temat 
 i powiedziała, że jest to zagadnienie szczegółowo opracowane w raporcie.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zabrał głosu. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Wicestarostę o omówienie inwestycji 

w Powiecie w roku 2022, które są zapisane w Strategii.  
 
Głos zabrał Wicestarosta W. Włodarczyk, który omówił szczegółowo inwestycje 

realizowane  w Powiecie Drawskim w roku 2022. 
 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która podziękowała Pani Sekretarz  

i pracownikom za opracowanie raportu, następnie powiedziała,, że raport służy do 
podsumowania działalności Zarządu. niepokojącymi informacjami w raporcie to jest 
wzrost wydatków, spadek inwestycji, czy zmiany w Zarządzie. Radna B Głowacka 
pogratulowała pracownikom Starostwa za pozyskane środki.  
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Głos zabrała Radna H. Samek, która pogratulowała Pani Sekretarz, pracownikom 
za wykonaną prace i bardzo dobra współpracę. 

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że jeżeli chodzi  

o rozdysponowanie środków dla Ukraińców, to musimy kierować się przepisami prawa, 
nie możemy wydawać na lewo i prawo, tylko wszystko zgodnie z przepisami.  

 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która zapytała, czy w związku z tym, że 

powstało Centrum Usług Wspólnych i zwiększamy zatrudnienie, czy jest to korzystne 
finansowo dla Powiatu. Jeśli chodzi  o bhp- czy usługi świadczone dla CUW-u w ramach 
bhp- wcześniej umowa- zlecenie, teraz pół etatu oraz Zespół Placówek Edukacyjno- 
Terapeutycznych ma swojego bhp-owca- czy usługi świadczone w ramach CUW-u, to 
jest dodatkowy etat bhp, czy to jest w tym etacie, na który przeszliśmy ze zlecenia.  

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że powstanie CUW-u, to była 

właściwa decyzja Rady Powiatu, która daje oszczędności. Usługi bhp są realizowane 
przez pewne przepisy, teraz w ZPET ze względu na zatrudnienie- powyżej 100 osób, 
przy tym poziomie zatrudnienia musi być nowy pracownik, Zarząd zdecydował, że 
uwalnia tę usługę bhp i przekazuje zadanie Dyrektorowi.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie 
raportu? 

Nikt z obecnych na sali Radnych nie zabrał głosu. 
 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Drawskiego wotum zaufania.  

  
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  1 głosie „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr LIX/394/2023 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Drawskiego wotum zaufania.  

Radny C. Turczyk nie oddał głosu. 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
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Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Punkt 9 (czas 1:43;47- 2:32:32) 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z realizacji budżetu Powiatu Drawskiego za 2022 rok. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Joannę 

Andrykowską - Skarbnika Powiatu i przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu 
Powiatu za rok 2022 r.  

     Głos zabrała J. Andrykowska – Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że 
sprawozdanie z realizacji budżetu Powiatu Drawskiego za 2022 rok zostało 
przedstawione i omówione na Komisji wspólnej, sprawozdanie zamyka się kwotami:  

1) Planowane dochody budżetowe w kwocie 115.186.461,50 zł, wykonano w kwocie 

115.682.237,94 zł, co stanowi 100,43% planu w tym: 

 planowane dochody majątkowe w kwocie 3.086.182,31 zł, wykonano w kwocie 

3.628.497,45 zł, co stanowi 117,57 % planu, 

 planowane dochody bieżące w kwocie 112.100.279,19 zł, wykonano w kwocie 

112.053.740,49 zł , co stanowi 99,96 %. 

2) Planowane wydatki budżetowe w kwocie 124.299.231,30 zł, zrealizowano  

w kwocie 120.278.808,15 zł, co stanowi 96,77% planu, w tym: 

 planowane wydatki majątkowe w kwocie 12.072.821,46 zł zrealizowano  

w kwocie 11.980.224,15 zł, co stanowi 99,23 % planu, 

 planowane wydatki bieżące w kwocie 112.226.409,84 zł zrealizowano  

w kwocie 108.298.584,00 zł, co stanowi 96,50 % planu, 

3) Budżet 2022 r. przy planowanym deficycie budżetu w kwocie 9.112.769,80 zł zamknął się 

deficytem tj.  większymi zrealizowanymi wydatkami niż dochody w wysokości 

4.596.570,21 zł. 

4) Przychody budżetu wyniosły 10.762.769,80 zł, w tym wolne środki  

w wysokości 8.262.769,80 zł i emisja obligacji 2.500.000 zł. 

5) Rozchody budżetu wyniosły 1.650.000,00 zł, w tym: spłata kredytów: 1.400.000,00 zł 

 i spłata obligacji: 250.000,00 zł.  
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Treść omówionego sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2022 stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do Pani 
Skarbnik?  

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że w związku z tym, że  
w związku z tym, że w stosunku do roku ubiegłego nastąpił wzrost należności 
wymagalnych o ponad 30%- jakie są tego powody i jakie podjęto działania? 

Głos zabrała J. Andrykowska – Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że na  
str. 38 wykonania budżetu zostały wskazane dokładnie jakie jednostki mają zaległości 
lub należności. Występujemy do dłużników z zawiadomieniem o ściągalności, sprawy 
przekazujemy do komorników, do urzędu skarbowego i do sądu.  

Głos zabrał Starosta S. Cybula który  powiedział, że w Starostwie została 
wytyczona osoba i zobowiązana do ścisłej koordynacji, współpracy i rozliczeń, które 
występują.  

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która spytała, czy wszystkie zalecenia RIO po 
kontroli zostały wykonane? 

Głos zabrała J. Andrykowska – Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że jeśli 
chodzi o wydział finansowy, to na bieżąco jest wszystko regulowane, natomiast 
odnośnie pozostałych jednostek Wydział Kontroli Starostwa kontroluje wykonanie 
zaleceń.  

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała uchwałę Nr K.50.33.4.2023 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Szczecinie z dnia 6 kwietnia  
2023 r. w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia.   

 
Treść odczytanej uchwały Nr K.50.33.4.2023 Składu Orzekającego RIO stanowi 
załącznik nr 19 do protokołu.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Joannę 

Andrykowską - Skarbnika Powiatu i przedstawienie sprawozdania finansowego 
Powiatu Drawskiego sporządzonego na dzień 31.12.2021 r.  

 
Głos zabrała J. Andrykowska – Skarbnik Powiatu, która powiedziała, że 

sprawozdanie finansowe (bilans) zostało przedstawione na Komisji, jest to bilans 
Powiatu Drawskiego sporządzony na dzień 31.12.2022 r., jak również bilans jednostki 
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budżetowej samorządowego zakładu budżetowego, rachunek zysków i strat wariant 
porównawczy, zestawienie zmian w funduszu jednostki oraz informacja dodatkowa do 
bilansu i dane uzupełniające. Bilans przedstawia odzwierciedlenie wykonania budżetu, 
które zostało omówione na Komisji.  

 
Treść omówionego sprawozdania finansowego Powiatu Drawskiego stanowi 
załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do Pani 
Skarbnik?  

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Wiceprzewodniczącego Komisji 

Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie opinii Komisji na temat sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu za 2022 rok.  
 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju  
Radny M. Tobiszewski odczytał opinię na temat sprawozdania finansowego  
i sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za 2022 r. 

 
Treść odczytanej opinii Komisji Budżetu, Gospodarki i rozwoju stanowi załącznik 
nr 21 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej – Henryka Szretę i przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej do 
Rady Powiatu o udzielenie Zarządowi Powiatu Drawskiego absolutorium.  

 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Henryk Szreta, który odczytał 

Uchwałę Nr 1/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Drawskiego z dnia  
04 maja 2023 r. oraz wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Drawskiego z dnia  
04 maja 2023 r. w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego absolutorium 
 z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. 

 
Treść odczytanej Uchwały Nr 1/2023 Komisji Rewizyjnej oraz wniosek Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego absolutorium 
stanowi załącznik nr 22 i nr 23 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym uchwałę  

Nr K.50.33.6.2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
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w Szczecinie z dnia 9 maja 2023 r. w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu Drawskiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Drawskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2022. 

Treść odczytanej uchwały Nr K.50.33.6.2022 Składu Orzekającego RIO stanowi 
załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Przewodniczących Klubów Radnych  
o przedstawienie stanowiska. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Jacka 
Kozłowskiego – Przewodniczącego Klubu Radnych „Porozumienie Samorządowe”. 

 
Głos zabrał Radny J. Kozłowski – Przewodniczący Klubu Radnych 

„Porozumienie Samorządowe”, który powiedział, że Klub Porozumienie Samorządowe 
nie zebrał się z przyczyn losowych w wymaganym składzie i nie podjął wspólnej 
decyzji, w związku  z tym każdy z radnych będzie głosował zgodnie z własnym 
przekonaniem.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Henryka 
Szretę – Przewodniczącego Klubu Radnych „Porozumienie dla Powiatu”. 

 
Głos zabrał Radny H. Szreta – Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie 

dla Powiatu”, który powiedział, że Klub Radnych „Porozumienie dla Powiatu” 
pozytywnie opiniuje dokumenty związane z udzieleniem absolutorium dla Zarządu 
Powiatu Drawskiego. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że otwiera dyskusję nad 
sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu za 2022 r. 

 Nikt  Radnych nie brał udziału w dyskusji.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła dyskusję nad sprawozdaniem 

finansowym i sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu za 2022 rok.   
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 

punktu, jakim jest podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 



23 
 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2022 rok. 

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za 2022 rok. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy Radni maja pytania do projektu 

uchwały? 
 
Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
12 głosami „za” przy  
  1 głosie  „przeciw” i 
  2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LIX/395/2023 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za 
2021 r. 
 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2022. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Zarząd Powiatu Drawskiego 

wypełnił swój obowiązek przedkładając Radzie Powiatu sprawozdanie roczne  
z wykonania budżetu oraz przedłożył informacje o stanie mienia Powiatu. Opinie 
Regionalnej Izby Obrachunkowej i Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu są pozytywne. 
na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady również nie było głosów negatywnych co do 
wykonania budżetu. Rok w rok dochody budżetu wzrastają, tak samo jak wydatki. 
Zawsze ważna pozycja w budżecie to inwestycje. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym treść projektu uchwały  
i poinformowała, że Radni przystąpią do głosowania uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2022. 
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Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  1 głosie „przeciw” i  
  3 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LIX/396/2023 w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2022. 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Starosta Drawski S. Cybula podziękował wszystkim Radnym za współpracę  
w roku ubiegłym.  

Przewodnicząca Rady Powiatu serdecznie pogratulowała Panu Staroście 
 S. Cybuli oraz całemu Zarządowi za otrzymanie absolutorium i w imieniu Rady 
Powiatu wręczyła na ręce Pana Starosty kwiaty.   

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu serdecznie pogratulowała Panu Maciejowi 

Słomce za otrzymanie mandatu członka Zachodniopomorskiej Rady Działalności 
Pożytku Publicznego w Szczecinie, życząc niesłabnącego zaangażowania w budowanie 
dobra wspólnego naszej małej ojczyzny- Powiatu Drawskiego i razem ze Starostą  
S. Cybulą wręczyła list gratulacyjny i kwiaty.  

 
Panu Maciej Słomka serdecznie podziękował za gratulacje.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 15 minut przerwy. 

 

Punkt 10 (czas 3:03;20-3:17;13) 

 

 Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie  
z porządkiem obrad Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
sprawozdanie z realizacji „Rocznego programu współpracy Powiatu Drawskiego  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego” za rok 2022. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali materiał, 
który został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji i poprosiła o omówienie 
materiału Panią Joannę Kuleszę- Głównego Specjalistę do spraw Współpracy  
z Organizacjami Pozarządowymi i Przedsiębiorcami.  

 
  Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
materiału? 

 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która spytała czy jest informacja w jakiej 

wysokości dofinansowywaliśmy działalność organizacji w poprzednich latach?  
 
Głos zabrała Pani J. Kulesza - Główny Specjalista do spraw Współpracy  

z Organizacjami Pozarządowymi i Przedsiębiorcami,  która powiedziała, że taka 
informacja jest w raporcie, ale zostanie udostępniona dla Radnej.   

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
materiału? 
 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 

Punkt 11 (czas 3:17;14- 3:52:33) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwał. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Poradni 
Psychologiczno- Pedagogicznej w Drawsku Pom.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Radnego  
M. Banaszka- Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

 Głos zabrał M. Banaszek- Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 
który omówił treść  skargi i przedstawił Radnym  uchwałę Komisji Skarg, Wniosków 
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 i Petycji oraz projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działalność Dyrektora Poradni Psychologiczno- Pedagogicznej w Drawsku Pom.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

uchwały? 

 Głos zabrała Radna B. Głowacka, która spytała czy mamy rezygnację Pana 
skarżącego z prywatności? Czy do dokumentów była dołączona? Jeśli nie, to 
chciałabym zawnioskować o usunięcie nazwiska Pana skarżącego z uchwał, z tego 
względu, że to jest przetwarzanie danych osobowych. Patrząc na art. 5 ust. 2 ustawy o 
dostępie do informacji publicznej – prawo do informacji publicznej podlega 
ograniczeniu ze względu na prywatność osoby fizycznej. Chyba, że ona sama z tego 
zrezygnuje. W tych uchwałach jest dużo danych wrażliwych (…). Radna B. Głowacka 
zawnioskowała o  to, by powykreślać i usunąć dane, które mogą identyfikować rodzinę.  

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że mając na uwadze przepisy 
RODO uchwała zawiera nazwisko, ale ta uchwała nie jest podawana do publicznej 
wiadomości, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji nie czytał nazwiska. 
Jeżeli uchwała będzie podawana do informacji publicznej, to będzie ona 
zanonimizowana.  

 

 Głos zabrał M. Banaszek- Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 
który powiedział, że treść uchwały została skonsultowana z radcą prawnym i podpisana 
za zgodność formalno- prawną.  

 

 Głos zabrała Radna B. Głowacka, która powiedziała, że jeśli uchwała będzie 
upubliczniona już bez nazwiska i bez danych, które mogłyby identyfikować, to będzie 
to zgodne z prawem.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 

uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Poradni 
Psychologiczno- Pedagogicznej w Drawsku Pom. 
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Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosie „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę Nr LIX/397/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Dyrektora Poradni Psychologiczno- Pedagogicznej w Drawsku Pom. 

Radny M. Nagórski nie głosował.  
  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny na rzecz 
Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasów Państwowych Nadleśnictwa Złocieniec 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Drawskiego.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Pana  
R. Szczuchniaka- Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 

Głos zabrał Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami-  
R. Szczuchniak, który powiedział, że w 2022 r. Nadleśniczy Nadleśnictwa Złocieniec 
wystąpił z prośbą o nieodpłatne przeniesienie prawa własności działki gruntu nr 190/4 
obręb Lubieszewo gmina Złocieniec na rzecz Państwowego Gospodarstwa Leśnego 
Lasów Państwowych Nadleśnictwa Złocieniec. Wyżej wymieniona działka gruntu 
oznaczona w ewidencji gruntów i budynków jako „dr”, nie stanowi drogi publicznej 
 i nie jest niezbędna do wykonywania zadań powiatu w zakresie dróg publicznych,  
a dzięki przekazaniu jej Nadleśnictwu Złocieniec polepszeniu ulegnie stan jej 
nawierzchni. Aby uregulować stan prawny wyżej wymienionej nieruchomości 
gruntowej w ewidencji gruntów i budynków należy podjąć niniejszą uchwałę,  
a następnie zawrzeć umowę notarialną darowizny z Państwowym Gospodarstwem 
Leśnym Lasami Państwowymi Nadleśnictwem Złocieniec. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która spytała czy jest jakiś problem z mapką, 
o którą Radni prosili na komisji wspólnej? I co będzie w zamian dla Powiatu? 

Głos zabrał Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami-  
R. Szczuchniak, który powiedział, że będziemy się zamieniać na nieruchomości, 
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wszystko jest na etapie wycen. Mapka jest zrobiona z naszego systemu, nie jest ona 
czytelna, ale może chętnym pokazać.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny na rzecz 
Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasów Państwowych Nadleśnictwa Złocieniec 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Drawskiego.  

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr LIX/398/2023 w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w formie 
darowizny na rzecz Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasów Państwowych 
Nadleśnictwa Złocieniec nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Drawskiego.  

 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu 
trwałego zarządu dla Powiatowego Dziennego Domu Samopomocy – Ośrodka 
Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Drawsku Pomorskim. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Pana  
R. Szczuchniaka- Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 

Głos zabrał Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami-  
R. Szczuchniak, który przedstawił szczegółowe uzasadnienie do uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu 
trwałego zarządu dla Powiatowego Dziennego Domu Samopomocy – Ośrodka 
Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Drawsku Pomorskim. 
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Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr LIX/399/2023 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 
od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu dla Powiatowego Dziennego Domu 
Samopomocy – Ośrodka Rehabilitacyjno – Kulturalnego w Drawsku Pomorskim. 

 

 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie określenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, 
zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze oraz zwolnień od obowiązku realizacji tych zajęć. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Panią 
 I. Krężołek- naczelnika Wydziału Edukacji.  

Głos zabrała Pani I. Krężołek- Naczelnik Wydziału Edukacji, która szczegółowo 
omówiła uzasadnienie do uchwały. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie określenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, 
zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze oraz zwolnień od obowiązku realizacji tych zajęć. 

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr LIX/400/2023 w sprawie określenia tygodniowego wymiaru godzin 
zajęć dla nauczycieli, zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych  
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i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz 
zwolnień od obowiązku realizacji tych zajęć. 

 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na realizacje zadań 
z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych  
w 2023 roku. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Panią 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na realizacje zadań 
z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych  
w 2023 roku. 

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr LIX/401/2023 zmieniającą uchwałę w sprawie podziału środków 
PFRON na realizacje zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu 
osób niepełnosprawnych w 2023 roku. 

 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 38 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2023. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Panią  
J. Andrykowską- Skarbnika Powiatu.  
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Głos zabrała Skarbnik Powiatu- J. Andrykowska, która szczegółowo omówiła 
wszystkie pozycje finansowe, które zmieniają budżet Powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2023. 

Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LIX/402/2023 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego 
na rok 2023. 

 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2023-2038. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Panią  
J. Andrykowską- Skarbnika Powiatu.  

Głos zabrała Skarbnik Powiatu- J. Andrykowska, która powiedziała, że uchwała 
dotuczy uporządkowania budżetu i ta uchwała jest ściśle związana ze zmianami  
w budżecie. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt  Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2023-2038.  
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Rada Powiatu w obecności 13 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LIX/403/2023 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2023-2038. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

 

Punkt 12 (czas 3:52:34-3;57;12) 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są odpowiedzi na 
interpelacje i zapytania.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Starostę S. Cybulę. 
 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który w odpowiedzi na interpelacje Radnego  

M. Krężla poinformował, że przyjmuj do realizacji interpelacje dotycząca obecności 
prawnika podczas sesji Rady Powiatu, natomiast na pozostałe  zostaną udzielone 
odpowiedzi na piśmie.  

W odpowiedzi na zapytania Radnej B. Głowackiej – dotyczące stacji Pogotowia 
Ratunkowego, Starosta powiedział, że w wyniku podjętych decyzji na szczeblu 
wojewódzkim zaangażowano się w budowę Wojewódzkiej Stacji Pogotowia 
Ratunkowego, była to kwota ponad 50 mln zł, w związku z tym pojawiły się problemy 
z finasowaniem naszej stacji. Wojewódzka Stacja Pogotowia Ratunkowego wystąpiła 
do nas, a w zasadzie do szpitala o prolongatę terminu użytkowania pomieszczeń tej 
stacji do końca tego roku. Cały czas prowadzone są rozmowy, z informacji zarządu 
Marszałków wynika, że jeśli pojawią się środki europejskie, bądź będzie możliwość  
przyspieszenia tej budowy, bo Wojewódzka Stacja Pogotowia Ratunkowego nie ma na 
to środków. Starosta przypomniał, że w roku ubiegłym miasto przekazało nieodpłatnie 
grunty pod budowę tej stacji, my również jesteśmy w to  zaangażowani i wymieniamy 
się informacjami, by przyspieszyć budowę stacji.  
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Jeśli chodzi o nową siedzibę Powiatowego Zespołu ds. Niepełnosprawności- jeśli 
chodzi o koszty utrzymania Starosta S. Cybula powiedział, że koszty funkcjonowania,, 
czy utrzymania tego obiektu niewiele się różnią od poprzednich. Jeżeli są zmiany, to 
zmiany na świadczenie usług  dla specjalistów, czyli lekarzy wydających orzeczenia 
 i wzrosły te opłaty i wynagrodzenia w części przewidzianej dla pracowników 
samorządowych. Pomieszczenia przystosowane są do tego, że osoby, które korzystają 
 z usług Powiatowego Zespołu ds. Osób Niepełnosprawnych chwalą sobie to, że jest 
więcej przestrzeni do świadczenia usług.  Ceny za energię i gaz  w każdym jednym 
przypadku, nawet w mieszkaniach prywatnych są odczuwalne.   

Starosta S. Cybula poprosił o udzielenie odpowiedzi na interpelacje dotyczące 
dróg Wicestarostę  W. Włodarczyka.  

Głos zabrał Wicestarosta W. Włodarczyk, który powiedział, że ul. Brzozowa, czy 
rondo ul. 5 – Marca- w informacji o raporcie, w następnym tygodniu podpisujemy 
umowę zarówno na jedną, jak i na drugą inwestycję i rozpoczynamy cały proces 
inwestycyjny od przetargu aż do podpisania umowy.  

 

Punkt 13 (czas 3;57;13- 4:11; 52) 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że otrzymaliśmy podziękowania 

za złożone gratulacje od gen. bryg. Dariusza Machuli- Dowódcy 2 Brygady 
Zmechanizowanej Legionów im. Marszałka. 
 
Treść podziękowań stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że otrzymaliśmy w dniu 25 maja 
2023 r. maila Radnego K. Korczyńskiego: „Szanowna Pani Przewodnicząca Rady 
Powiatu Urszula Ptak. W związku z zadanym na sesji w dniu 21.04.2023 r. publicznie 
zapytaniem skierowanym do Starosty Drawskiego zapytaniem radnej Barbary 
Głowackiej, w którym zawarte zostało pytanie m.in.  czy radny Karol Korczyński 
 i radca prawny Piotr Flatow  nie wprowadzili w błąd Radnych Rady Powiatu przy 
podejmowaniu Nr XLI/267/2021  z dnia 26 listopada 2021 w sprawie braku przesłanek 
do stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Urszuli Ptak uprzejmie proszę 
 o odczytanie w tej samej formie tj. na sesji odpowiedzi Pana Starosty Drawskiego na 
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to zapytanie. Powyższą prośbę motywuję publicznym poddaniem w wątpliwość 
rzetelności wykonanej pracy przy użyciu nazwisk wymienionych osób. 
 
Treść przesłanego e-maila stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 
Radna B. Głowacka poprosiła, żeby Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała 

również zapytanie Radnej.  
 
Treść odczytanego zapytania Radnej B. Głowackiej i odpowiedzi Starosty stanowi 
załącznik nr 46 do protokołu.  
  
 Głos zabrała Radna H. Samek, która powiedziała, że młodzież z ZS z Kalisza 
Pom. ma osiągnięcia o profilu wojskowym, miło byłoby zaprosić delegatów na sesję  
w celu przekazania im gratulacji.  
 

Głos zabrał W. Włodarczyk- Wicestarosta, który poinformował, że otrzymaliśmy 
środki finansowe na boisko kryte na ul. Seminaryjnej w Drawsku Pom. dla ZPET-u. 
Został również złożony wniosek na boisko na ul. Grunwaldzkiej, gdzie finansowanie 
odbywać się przez Gminę Czaplinek i Powiat Drawski.  

 
Następnie głos zabrał Radny R. Kurzątkowski, który powiedział, że cieszą 

informacje „boiskowe” i podziękował wszystkich uczestnikom i wspierającym 
Drawskie targi „Mój ogród”, za wsparcie finansowe dla Powiatu Drawskiego oraz 
organizacyjne Wydziału Promocji, Powiatowemu Centrum Kształcenia Zawodowego 
 i Ustawicznego, Gminie Drawsko, Ośrodkowi Kultury . 

 
Głos zabrała Radna H. Samek, która powiedziała, że życzyłaby wszystkim, by 

sesje przebiegały w miłej atmosferze. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że w dniu jutrzejszym odbędą  

się obchody Dnia Strażaka. 
 
Następnie głos zabrała Sekretarz K. Szlońska- Getka, która serdecznie zaprosiła 

wszystkich w dniu 2 czerwca 2023 r. na wystawę światowej sławy artysty z Powiatu 
Segeberg, Pana Uwe Fossemera. 
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Punkt 14 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  

o godzinie 13:22 zamknęła LIX sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 
 

 
    
 
    Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
Joanna Rudziewicz                                 Urszula Ptak 
 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 

 
 
 

 


